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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 13. 
napján 13 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 

 
 
NAPIREND: 
Döntési javaslatok.  
- Szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 97. § (24) 
bekezdése alapján. 
- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói intézkedések. 
- Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alap pályázatok  

- falumegújítás- és fejlesztés 
- vidéki örökség megőrzése 

előkészítésével és benyújtásával összefüggő kérdések. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 13. 
napján 13 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató, Kunné Horváth Izabella 
EESZI intézményvezető 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat a rendkívüli testületi ülésen! Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a 
meghívó szerint. Van-e más javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 277/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
277/2012.(XI. 13.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 13-i 
rendkívüli nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
13.00 
Döntési javaslatok.  
- Szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 97. § (24) 
bekezdése alapján. 
- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói intézkedések. 
- Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alap pályázatok  

- falumegújítás- és fejlesztés 
- vidéki örökség megőrzése 

előkészítésével és benyújtásával összefüggő kérdések. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Döntési javaslatok. 
- Szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 97. § 
(24) bekezdése alapján 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester              jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvény (Nkt.) 97. § (24) bekezdése alapján. Elkészítettük az anyagot, számításokat is 
végeztünk. Látják, hogy 56.786.000,- Ft mínusz jelentkezik, ha ebből levonjuk a tartalékot, 
akkor 21 millió Ft mínuszt jelent és ebben nincs benne az iskola. A számításokat hamarabb 
elvégeztük, a koncepció készítése november vége, de számolni kellett az iskola miatt. Az 
iskola kiadásai közül kivettünk jó pár tételt, van dolgozó, akit ideszámoltunk, de lehet, nem 
ide kellene, ezt majd eldöntik még jogszabály-módosítással, az iskolatitkárra gondolok. Lehet, 
csak jövő szeptembertől számít bele a központi fenntartásba, de logikailag, szerintem, már 
januártól ott kellene lennie. Az iskolatitkár bér és járulékköltségeit beszámoltuk, de nem ez a 
jelentős összeg, nem ez okozza a problémát. Az iskola dologi kiadása 25 millió Ft. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Dologi kiadás, ami az iskolának a 
közvetlen fenntartása, működtetése: gáz, víz, villany, karbantartás, biztosítás kb. 11.630.000,- 
Ft, 10.718.000,- Ft a bér és annak 2.893.000,- Ft a járuléka. Ezt kellene az önkormányzatnak 
vállalnia éves szinten. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Közben számoltuk, hogy ezek a mínuszok miből jöttek ki, 
egy kicsit elmegyünk a költségvetés irányába, hiszen ez a költségvetésről szól. A 
Kormánynak a költségvetés készítési metodikája arról szól, hogy feladatfinanszírozást kíván 
bevezetni. A feladatfinanszírozásról annyit, hogy a 2011-es normatíva szintjén kíván 
finanszírozni. Kérem a közgazdasági csoportvezetőt, hogy kiegészítésként mondjon pár 
gondolatot a számításokról és arról, hogy mely feladatokra mit kapunk.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A költségvetési törvény-tervezet 
módosító javaslata alapján elméletileg az óvoda esetében a bért lefinanszírozzák, a dologi 
kiadásokra 54.000,- Ft-ot kapunk gyermekenként, amit most 151 gyerekre számolva 
8.154.000,- Ft-ot jelent, ez valószínű, nem lesz elég. Ha véletlen nem finanszírozza az 
óvodatitkárt az első 8 hónapban, akkor ez még rosszabb. Étkezésre ugyanúgy 68.000,- Ft-ot 
kapunk, ami 15.300.000,- Ft, ehhez jön még 14 millió Ft-os árbevétel, amit a szülők fizetnek, 
ez összesen nem teljesen 30 millió Ft és ez az önkormányzatnak 65 millió Ft-ba kerül. A 
szociális normatívában erre minimális összeg van, de összesen szociális normatívából 23 
millió Ft körül várható, ami a segélyeknek az önrészét kellene, hogy fedezze. A gyermekjóléti 
szolgálatra kapunk 4.200.000,- Ft-ot, az önkormányzatnak 7 millió Ft-ba kerül. A házi 
segítségnyújtás, nappali szociális ellátás finanszírozása ugyanannyi marad, mint tavaly, hiába 
mondták, hogy feladatfinanszírozás, elég sokat hozzá kell tenni. A bölcsőde 18.796.000,- Ft-
ba kerül, ehhez kapunk 9.200.000,- Ft-ot. Könyvtárra és művelődési házra összesen várhatóan 
4.655.000,- Ft-ot fogunk kapni, a művelődési ház 8.800.000,- Ft-ba, a könyvtár 6 millió Ft-ba 
kerül. Önkormányzati hivatalra és az önkormányzati feladatokra összesen 73.252.000,- Ft-ot 
kapunk, ebben van a közvilágítás, a közutak fenntartása, a temető fenntartása, ez kb. 93 millió 
Ft-ba kerül az önkormányzatnak. Ezzel szemben önkormányzati saját bevételek: a bérleti díj 
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bevétel 20 millió Ft, a helyi adó befizetés 35.500.000,- Ft körül van, a gépjárműadó 60 %-át 
elveszik, 9.600.000,- Ft marad. A térítési díjakat az étkeztetésnél figyelembe vettük.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most ez a végszám, meg kell beszéljük, hogy mi legyen az 
iskolával.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Ez forintra nem pontos, mert még 
változhat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az irány nem sokat fog változni. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Tévedni nem sokat tévedtünk, mert 
beszéltünk környező önkormányzatokkal, akik szintén az iskola miatt számoltak, hasonló 
összegek jöttek ki. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A javaslat úgy született, hogy adjuk át az államnak 
működtetésre. Elküldjük, lesz egy viszontreakció. Felül fogják vizsgálni a kérelmünket. Ha az 
lesz a végeredmény, hogy hozzájárulást kérnek a működtetéshez, az is érdekes lenne, vagy azt 
mondják, működtessük. Az biztos, hogy mindenki gondolja át, mert koncepciót kell készíteni 
novemberben, ebben a formában az iskolától függetlenül nem fogjuk tudni működtetni a 
rendszert. Hitelt nem lehet felvenni. Jövőre talán a bankok adnak likvidhitelt a munkabérre 
január 1-től december 21-ig. Működési hiányt a költségvetésben nem lehet tervezni, a számok 
alapján komoly végiggondolást igényel a jövő évi költségvetés tervezése. Meg kell nézni, mi 
az, amin lehet csökkenteni, például nyitvatartási idő. Ezzel kell szembenézni, mert ezeket a 
mínuszokat nem tudjuk miből finanszírozni. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezek a számok honnan vannak? Idáig az volt, hogy nincs a jövő évi 
költségvetéshez semmi adatunk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Voltak adatok. Június környékén megjelent a költségvetési 
törvény, akkor nem voltak számok, de már szeptember körül megjelent egy törvénymódosító 
javaslat ehhez a költségvetéshez, amit még el sem fogadtak, és az már konkrétan tartalmazza 
a számokat. Ez törvényjavaslat, a koncepciót is a javaslat alapján készítjük, az nem biztos, 
hogy azt hagyják jóvá. Mindig vannak kis elmozdulások. Az adóval kapcsolatban most már le 
van írva, hogy mennyit visznek el, a konkrét számok alapján számoltunk. Az irányok 
körülbelül ezek. Szociális normatívát nem tudunk előre számolni, mert mindig csak 
speciálisan a településre központilag tudják kiszámolni. Most kivettük belőle az ápolási díjra 
vonatkozó támogatást, mert azt nem az önkormányzat fogja fizetni, és a többi fennmaradó 
összeget a bevételi oldalra beállítottuk. Az is lehet, hogy a szociális normatíva kevesebb lesz, 
az is lehet, hogy valamivel több lesz, de körülbelül ekörül fog megállni. Létszámokat 
szoroztunk, illetve az önkormányzat hivatalára azt a számot vettük alapul, ami a 
törvényjavaslatban létszámként szerepel.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A táblázat kötelező melléklete a 
nyilatkozatnak. A kitöltési útmutatóban le volt írva, hogy javasolják, hogy ezt a 
törvényjavaslatot vegyük figyelembe.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: December 15-ig ezek megtörténnek, megállapodásokat meg 
kell kötni. Komoly feladatot kell elvégezni, még most jön létre ez a hivatal, fel kellene 
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készülni a különféle speciális gondokra, minden önkormányzat más és más. Ha átveszi az 
iskolát az állam decembertől, le kell mondani a közszolgáltatási szerződéseket és az új 
szervezetnek ezeket meg kell kötni. Át kell vennie a létszámokat, béreket, a január 3.-ait a 
jogszabály értelmében fizetniük kell. Most van a Parlament előtt az a jogszabálytervezet, ami 
az átadás-átvételnek a metodikájáról szól, ebben még az is benne van, hogy az uniós 
pályázatokat mindenkinél speciálisan át kell venni, viszik tovább a vállalásokat, ebből ez 
tűnik ki. Felül fogják vizsgálni az alapítványi és egyéb működtetőknél lévő oktatási 
intézményeket, és a fejlesztési tervhez igazítják, ez valamikor március végéig fog megtörténni 
és az dönti el, hogy továbbműködik-e. Észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem tudom, hogy gondolta az állam, hogyan finanszírozza 
bármelyik kis önkormányzat az országban. Nem hiszem, hogy ezt így fogják hagyni, hogy 
minden önkormányzat 10-20-30 % mínusszal fog indulni 2013. január 1-jén.  
 
Bacsa György alpolgármester: Rá leszünk kényszerítve, hogy lépjünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon negatívan látom a helyzetet, a Klebelsberg 
Intézmény helyzetét is, mert azt is lehet olvasni, hogy ami ott van elkülönítve pénz, az sem 
elegendő az oktatási intézmények működtetésére. Az önkormányzati kasszában a tavalyinak a 
fele van bent, a másik fele a járási hivatalok kialakítására, illetve az oktatási intézmények 
fenntartására szolgál. Az biztos, hogy az ember nagyon nehezen veszi tudomásul, hogy 
rendbetéve, felújítva kell átadni, például a Sportcsarnokot is. A Sportcsarnok működtetése is 
gondot fog okozni, ezt is át kell gondolni. Ott is vannak olyan szervezetek, civilek, akik 
bejárnak labdarúgás, zumba, kézilabda, teke, egyéb sportolási lehetőség miatt. Ez szerves 
része az iskolának, mivel az iskola egyik feladata a sport. Az iskolában ott van két szolgálati 
lakás, a Móricz utcai iskolánál ott van bent egy másik épületünk is. Az Energia Központtól 
választ nem kaptunk arra nézve, hogy leválaszthatjuk a Sportcsarnokot. Nagyon szépen 
felújítva, rendben adjuk át működtetésre, hogyha erre az állam is rábólint. Vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért igazságtalan a dolog, mert ez a község nem kevés pénzt 
fektetett bele ezekbe az épületekbe az elmúlt 5-10 évben. Kilátás sincs arra, hogy ezért valami 
kompenzáció jöjjön. Az a javaslatom, hogy ne működtessük ezt az intézményt, mert a 
felsorolt forintokban is ez minimum 20 millió Ft-os mínuszt jelentene. Ha lenne olyan 
szerencsénk, hogy úgy alakulnak a dolgok, hogy ezt nem az önkormányzatnak kell 
működtetni, akkor „megvan” a 20 millió Ft-unk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az az iskola nélkül van, az még duplázná. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt kell eldöntetünk, hogy azt a 20 millió Ft-ot honnan spóroljuk 
meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lesz még egy táblázat, amit ki kell tölteni, ami konkrétan az 
iskoláról szól és annak a működtetéséről.  
 
Bacsa György alpolgármester: A másik pályázatot, amit tervezünk, a napelemeket, nem az 
iskolára kellene rakni, hanem máshová.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ma volt itt a pályázatíró, kiszedtük belőle az iskolát, betettük 
az idősek otthonát és a védőnői szolgálatot. Most fog lezárulni a társadalmi egyeztetés, még 
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nem írták ki a pályázatot. Ha mégis az önkormányzatnak kell működtetni az iskolát, akkor 
még be tudjuk emelni valami úton-módon.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Úgy gondolom, egyszerű képviselőként, nem tudjuk, hogy honnan 
szerezzünk pénzt. Valahonnan faragni kell, ugyanazt kell csinálni, mint amit a Kormány 
csinál, valahonnan be kell, hogy hajtsa azokat a pénzeket, amit követel rajta az IMF. Kicsiben 
ugyanazt csináljuk. Mondhatjuk, hogy nem látják be, hogy mi van, de ha belátják, akkor nem 
3 % lesz a hiány, hanem 8 %. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel egyetértek valahol, tudjuk, hogy valamilyen szintű 
spórolást be kell a rendszerbe vezetni, csak az optimalizációt nem látom ebben a 
kérdéskörben. Hol van az optimális méret és mennyiség, ami pénzből tudnak normálisan 
működni az önkormányzatok. Azt nem látom, hogy ezzel kapcsolatban történtek volna olyan 
felmérések, amikkel egy 0-ról induló finanszírozást megalapozva, komoly felmérésekkel, 
elemző munkával ki lehetett volna mutatni azt, hogy mennyi a költség, miből áll egy ekkora 
önkormányzatnál a fenntartás. Úgy van megszövegezve az útfenntartásra vonatkozó rész, 
hogy a 2011-es évnek az útra költött összegét adja majd 2013-ban. Ha valaki nagyon keveset 
költött, azt fogja kapni, ha valaki 0 Ft-ot költött, akkor megnézi, mennyi km út van a 
településen, azt beszorozza egy szorzóval és nagyságrendekkel az az önkormányzat fog többet 
kapni, aki egy fillért nem költött rá. Mi ennek a logikája? Nem volt pénze, azért nem költött 
semmit, de az is lehet, új útjaik vannak, és nem kell rákölteni, akkor ott még egy szempontot 
vizsgálni kellett volna, hogy mikor épültek az utak. Ha valaki az adott évben csak 110.000,- 
Ft-ot tudott rákölteni, közben, ha km szerint néznék, kapna rá 2 millió Ft körül, valószínűleg 
azért tudott csak annyit, mert akkor sem volt rá több pénze. Temetőfenntartás, amit 2011-ben 
fordítottunk rá, azt lehet figyelembe venni. Megint nem áll ez a tény, mert a temetőben 
közmunkások dolgoztak nagy számban, ez az igazi költségigénytől nagyon messze van. Ha 
jövőre nem tudunk közmunkásokat alkalmazni, akkor gond lesz, mert a temetőnél a víz, az 
áram, és egyéb költségeket finanszírozzák, de például az élőmunka költsége nincs 
rákönyvelve. A közvilágítást egyformán működtetik az önkormányzatok, de a 2011-es 
költséget veszik figyelembe, közben 2012-ben áremelkedés volt és 2013-ban is lesz. Lehet, 
valaki azt mondja, hogy ez közgazdaságilag jól van összeállítva és ezek a gondolatok 
megalapozottak, szerintem, ezek nem azok. Ez egy nagy ellátórendszer, az emberek a 
mindennapjaikban velünk találkoznak az iskolában, az óvodában, a bölcsődében, az idős 
ellátásban, az utakon, a temetőgondnokságban, a művelődésben. Azt mondják, hogy 
feladatfinanszírozás. Ha ez feladatfinanszírozás, akkor miért a tavalyi szinten van a 
bölcsődének és az idősek otthonának a normatívája. Mindenki tudta, hogy nem annyiba 
került. Nem tudom, hogy mik azok a számok, számítások, amik ezeket megalapozzák. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ha nincs miből, lehetnek számítások. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Optimálisan és számításokon alapulóan. Ez nem azon alapult. 
Ezt, ha jobban kiszámolták volna, egy olyan optimális rendszert, lehet, hogy lehetett volna 
működtetni, ami a kisebb és nagyobb települések közötti különbözetet kezelné és az 
ellátásnak bizonyos színvonalát minden egyes állampolgárnak, oda tudná adni az 
önkormányzati szintű feladatellátásban. Most nem ez fog történni. Mi fogunk szembe kerülni 
a lakossal. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A visszafele lépést mindenki sokkal nehezebben éli meg. Valamikor 
nagyapáink, apáink idejében mentek az iskolába és vitték a fát magukkal és azzal tüzeltek.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Vissza lehet odáig menni, de azért ez nem annak a kérdése, 
addig már csak nem megyünk vissza. Nagyon nehéz még egy önkormányzati szinten is 0-ról 
induló költségvetést elkészíteni, nagyon kemény munka, heteket, hónapokat igénybe vevő. 
Egy országos lefedettségnél ez még nagyobb munka. Erről az a véleményem, hogy ez így 
nem lesz működőképes. Rendben, ennyi a pénz, de akkor mondják azt, hogy nem kötelező ez 
a feladat, az a feladat, mert majd lépünk a következő előterjesztéshez az EESZI dolgaihoz, 
akkor azt látjuk, hogy a képzettségi feltételt, a létszám feltételt, az épület feltételt mind 
biztosítani kell. Akkor mondja azt, hogy ezt nem kell működtetni vagy csak alapszinten. Az 
idős ellátáshoz, a bölcsődéhez a normatíva felett nagy összegű önkormányzati forrást 
biztosítunk. Úgy gondolom, hogy ezt lehetett volna árnyaltabban is elkészíteni, szakmailag 
megtámogatva, elemző munkával.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Művelődési házat vagy egy könyvtárat kötelesek vagyunk 
működtetni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Közösségi színteret igen. Az más kérdés, hogy milyen 
mértékben, hány fővel és hogyan. Ezt majd a képviselő-testületnek kell eldöntenie. Nehéz 
visszalépni akkor, amikor sikerült valamit felépíteni és ebben sok embernek a munkája van 
benne, micsoda közösség van ott és micsoda munka. Amikor azt mondjuk, Nagy Lőrinc 
munkáját el kellene ismerni, még azt sem tudtuk elismerni, nemhogy menjünk visszafele. A 
Honismereti Körtől kezdve az alapítványokig, sok-sok mindenki ott van, rengeteg 
rendezvényt szerveznek. Ezek fontos értékek. Szembesülni fogunk ezekkel a problémákkal, 
amikor tételében kell végignézni, hol lehet, mit lehet, mit tudunk csinálni, milyen 
megoldásokat keressünk, nem lesz egyszerű. Igazgató asszony véleménye? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Dönteni mindig egy helyzetben lehet. A helyzeten 
vagy látunk túl, vagy nem látunk túl. Most szerintem igazán nem látunk túl, de hogy 
döntéskényszer van, az biztos. Ebben a helyzetben csak rossz megoldások között tudunk 
választani, a rosszabb és a még rosszabb között. Ebben a kérdésben véleményem szerint az 
önkormányzat olyan kényszerhelyzetben van, amiből szerintem most pillanatnyilag az a kiút, 
hogy feladja, nem tud mit csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, a több rossz közül a kisebb rosszat próbáljuk választani.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A végső döntést nem a képviselő-testület fogja meghozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hozunk egy döntést, megnézik, felül fogják bírálni és a 
visszajelzést követően tájékoztatjuk a testületet. Ha átveszi az állam, ez vagyonkezelői joggal 
jár, akkor természetesen a vagyonkezelői jogot is megkapja, és majd 2015-ben lehet 
változtatni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha többen döntenek így, ahogy bízom benne mi fogunk, hogy 
nem tudjuk vállalni, akkor talán annyi optimizmusa lehet az embernek, hogy újragondolják 
valami jobb feltételekkel. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Kb. 20 előterjesztést olvastam el az 
interneten, abból kettő vállalta, az egyik város volt, a másik település azt írta, hogy nem 
tudják kiszámolni, hogy tudják-e működtetni, ezért érzelmi okból vállalják, a többi nem képes 
vállalni. 
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Szirbik Imre  képviselő: Szerintem ezzel is számol a Kormány, hogy nem fogjuk vállalni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A sarokszámok a költségvetési törvényben megvannak, újra 
kellene gondolni, és más módon elosztani. A jelen helyzetet fogják véleményezni, átszámolni 
és lehet, azt mondják, bírjuk. Ha kimutatják, hogy bírjuk, akkor örülni fogunk, mert lehet, 
olyan pénzt találnak, amit mi nem találtunk meg.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Még emellett is mondhatják, hogy mégis vállalnunk kell? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezzel kapcsolatban, amit igazgató asszony mondott, hogy most 
ilyen a helyzet és az önkormányzat dönt, valójában ez egy szándéknyilatkozat és egy 
mentesülési kérelem. Ha azt mondják az elbíráláskor, hogy csinálni kell, akkor csinálni kell. 
Utána, ha a testület nem ágál a döntésük ellen, akkor megy minden úgy, ahogy volt, mintha be 
sem lett volna adva a kérelem. Ha ágál, akkor megmondják, mit vonnak el. A törvény azt 
mondja, hogy 3.000 fő felett köteles működtetni. Amiről most a testület beszél, egy 
mentesülési kérelem beadása.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mi van, ha nem fogadja el? Akkor 50 millió Ft a mínusz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor igen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt miből finanszírozzuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk, mi lesz az állam lépése. Megtettük azt, hogy 
jeleztük a problémát, kértük a mentesülést. Ha azt mondja, hogy kötelesek vagyunk 
működtetni, akkor csináljuk a dolgunkat, attól a pillanattól a felelősségi szabályok teljesen 
másról szólnak. Jeleztük, hogy nem bírjuk, mégis azt mondják, hogy csinálni kell, akkor mit 
kérnek számon.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 50 millió Ft-ot nem tudom, honnan biztosítjuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nekik kell majd kimutatni. A másik, hogy van tartalékunk, a 
kincstárjegy, reméljük, hogy arra nem mondják, hogy abból biztosítsuk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az két évre elegendő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két-három évre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Még vessünk ki további adókat, azért mert össze-
visszaszámolgatnak? Abban nem veszek részt, hogy a falut még tovább terheljük különböző 
adókkal. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem kell most itt deklarálni. Nem is szeretnénk. Az 
adórendeleteket november végére hozzuk, mert jóvá kell hagyni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Csak akkor kell behozni, ha emelni akar az önkormányzat vagy új 
adónemet bevezetni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Be lehet hozni és eldönti a testület, akar emelni, vagy nem 
akar. Nem arról van szó, hogy be akarunk újat vezetni. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 278/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 97. 
§ (24) bekezdése alapján 
 
278/2012.(XI. 13.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
szándéknyilatkozat a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 97. § (24) 
bekezdése alapján tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvény (továbbiakban: Nkt.) 97. § (24) bekezdés b) pontjának 
megfelelően az alábbi  
 

Szándéknyilatkozatot 
teszi: 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata az Nkt. 74. § (4) bekezdésében foglaltak alapján az 
Önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek terhére, a saját tulajdonában 
álló - az állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény 
feladatainak ellátását szolgáló - ingó és ingatlan vagyon működtetését nem képes vállalni. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza és felkéri 
Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a nemzeti köznevelésről szóló törvény végrehajtása 
tárgyában kiadott 229/2012.(VIII. 28.) Korm. rendelet 4. melléklete szerinti 
szándéknyilatkozatot – az 1. pontban meghatározott tartalommal – és a működtetés alóli 
felmentési kérelmet aláírja és megküldje 2012. november 15. napjáig a Magyar 
Államkincstárnak. 
 
A határozatról értesül: 
- Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatóság 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor  
  Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a szakmai terv a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel 
kapcsolatos fenntartói intézkedések. A családsegítés szociális alapszolgáltatás ideiglenes 
működési engedély hatályának meghosszabbítása. Nem tudjuk, a társulásokkal jövőre mi fog 
történni. A családsegítő és gyermekjóléti szolgálat esetében, ami Ferencszállást és Klárafalvát 
érinti, szakmailag bekerülnek a Szegedi Járási Hivatalhoz, Kiszombor másik járási hivatalhoz 
kerül. Ettől függetlenül ezt az eljárást most le kell folytatnunk, leírtuk az indokainkat. Dönt 
majd a ferencszállási és klárafalvi önkormányzat is. Szóbeli kiegészítést kíván tenni 
intézményvezető asszony? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Igyekeztem beleírni azt, ami szükséges. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 279/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ideiglenes működési engedély hatálya meghosszabbításának kérelme 
 
279/2012.(XI. 13.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az ideiglenes 
működési engedély hatálya meghosszabbításának kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Kiszombori 
Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti 
Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása keretében működtetett 
családsegítés szociális alapszolgáltatás működési engedély hatályának meghosszabbítására 
irányuló szakmai tervét. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó jogszabályon 
alapuló ellátási kötelezettsége szerint akként nyilatkozik, hogy a működési engedély 
hatályának meghosszabbítása 2014. december 31-ig ellátási érdekből indokolt, ezért vállalja a 
személyi és tárgyi feltételek megteremtését.  
 
A szakmai terv a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatal 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alap pályázatok - falumegújítás- és fejlesztés 
előkészítésével és benyújtásával összefüggő kérdések. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés pályázat benyújtása padok és 
szemetesek beszerzésére és elhelyezésére. Az önerő 1.249.297,- Ft. Kérdés? Aki egyetért a 
pályázat benyújtásával, az önerő biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 280/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: 102/2012. VM rendelet alapján pályázat benyújtása 
 
280/2012. (XI. 13.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 102/2012. 
VM rendelet alapján pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és elfogadta az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a falumegújításra és –fejlesztésre LEADER 
Helyi Akciócsoportok közreműködésével 2012-től igénybe vehető támogatások részletes 
feltételeiről szóló 102/2012. (X. 1.) VM rendelet alapján kiírt pályázat feltételeit. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot nyújt be 
„Falumegújítás Kiszomboron” elnevezéssel a településen (1148, 1149, 1151, 215, 1154, 3, 
1/3, 539/10, 539/9, 1585, 1449/2, 214, 701, 586, 877, 879, 818, 951, 1668, 1180, 1402 
helyrajzi számokon) 27 db köztéri ülőpad és 57 db hulladékgyűjtő beszerzésére és 
elhelyezésére.  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és elfogadja a 
pályázat költségvetését az alábbiak szerint: 
 

Költségvetési tétel 
Igényelt 

támogatás Önerő Összesen 
Beruházás 4 903 876 Ft 1 147 197 Ft 6 051 073 Ft 
Műszaki ellenőr 80 000 Ft 21 600 Ft 101 600 Ft 
Egyéb költség 300 000 Ft 81 000 Ft 381 000 Ft 
Összesen: 5 283 876 Ft 1 249 797 Ft 6 533 673 Ft 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázathoz szükséges 
önerőt 1.249.797,- Ft összeget az Önkormányzat költségvetésében a felhalmozási tartalék 
(diszkont kincstárjegy értékesítése) terhére biztosítja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumok aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alap pályázatok - vidéki örökség megőrzése 
előkészítésével és benyújtásával összefüggő kérdések. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A másik pályázat a művelődési ház felújítására vonatkozik. 
Az önrész már lényegesen magasabb 3.967.837,- Ft. Kérdés? Aki egyetért a pályázat 
benyújtásával, az önerő biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 281/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: 103/2012. VM rendelet alapján pályázat benyújtása 
 
281/2012. (XI. 13.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 103/2012. 
VM rendelet alapján pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és elfogadta az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a LEADER Helyi Akciócsoportok 
közreműködésével 2012-től igénybe vehető támogatások részletes feltételeiről szóló 
103/2012. (X. 1.) VM rendelet alapján kiírt pályázat feltételeit. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot nyújt be a 
„M űvelődési Ház külső felújítása” elnevezéssel az Önkormányzat tulajdonát képező Ady 
Endre Művelődési Ház (6775 Kiszombor, Szegedi u. 13. szám, hrsz. 25.) épületének 
homlokzat és tetőhéjalás felújítására.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és elfogadja a 
pályázat költségvetését az alábbiak szerint: 
 

Költségvetési tétel 
Igényelt 

támogatás Önerő Összesen 
Beruházás 14 195 694 Ft 3 832 837 Ft 18 028 531 Ft 
Műszaki ellenőr 200 000 Ft 54 000 Ft 254 000 Ft 
Tervezői díj 120 000 Ft 32 400 Ft 152 400 Ft 
Egyéb költség 180 000 Ft 48 600 Ft 228 600 Ft 
Összesen: 14 695 694 Ft 3 967 837 Ft 18 663 531 Ft 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázathoz szükséges 
önerőt 3.967.837,- Ft összeget az Önkormányzat költségvetésében a felhalmozási tartalék 
(diszkont kincstárjegy értékesítése) terhére biztosítja. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumok aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatásul már szóltam az energetikai pályázatról. 
Kivettük belőle az iskolát, mert féltünk, hogy veszélyezteti a pályázat sikerességét. Az ÖNO 
és a védőnői körzet került bele. Amennyiben lehet, várunk még. A bölcsőde még a másik 
probléma, nem tudjuk, mi lesz a bölcsődével, és fenntartási időszaka is van a megvalósult 
fejlesztésnek. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Hány évig kötelező a fenntartás? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Három évig. Készülünk arra a feladatra, hogy milyen 
összevonásokkal lehetne valahogy kezelni ezt a rendszert, mert így fenntartani nem tudjuk. 
Ilyenkor van baj, hogy a bölcsőde nem kötelező feladat, ha most elküldjük az anyagunkat, és 
azt mondják, hogy működtetni kell az iskolát, mondhatják, hogy a bölcsőde nem kötelező 
feladat, akkor nem érdemes energetikai fejlesztési pályázatba bevonni a bölcsődét. Van-e még 
egyéb kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai rendkívüli 
testületi ülést bezárom. 
 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző 
 
 


